

بسم الله الرحمن الرحيم

In the Name of Allah, the Most Beneficent the Most Merciful

Classified | CONFIDENTIAL



Shari'ah Pronouncement (49/2022/SP/NBC)

Subject: Shari'ah Opinion on Zakat Calculation of the year 2021 AD

Praise be to Allah, Peace and Blessings upon Prophet Muhammad, his family and his companions, hereafter...

I have reviewed zakat calculation for a single Suk for year 2021 AD for NBC.

After reviewing the attached Zakat calculation, I found that the Zakat calculation which the company has conducted was based on the net invested assets and the amount of due Zakat for the Hijri (lunar) year is AED 0.1938637017 and for the Gregorian (solar) year is AED 0.1998347037 for each Sukuk.

Therefore, I didn't find a conflict in the calculation of Zakat with the rules and principles of Shari'ah, provided that the company should inform the investors of the sukuk holders and shareholders about the amount of Zakat to be paid.

May Allah bless Prophet Muhammad and prayer and peace be upon him
May Allah bless the efforts

Friday 29 Sha'ban 1443 AH
Corresponding to 1 April 2022 AD

فتوى شرعية (49/2022/ف.ش/ص.و)

الموضوع: الرأي الشرعي في حساب الزكاة لعام 2021م

الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين، وبعد،،،

فقد اطلعت على حساب زكاة الصك الواحد لعام 2021م لشركة الصكوك الوطنية.

وبعد مراجعتي لحساب الزكاة المرفق، تبين لي أن حساب الزكاة قد تم على طريقة حساب زكاة صافي الأصول المستثمرة، وأن مقدار الزكاة الواجبة على الصك الواحد للسنة الهجرية (القمرية) هو 0.1938637017 درهم إماراتي، وللجنة الميلادية (الشمسية) هو 0.1998347037 درهم إماراتي.

وعلى هذا، فلا أرى مانعاً من اعتماد حساب الزكاة بالطريقة المذكورة وهي متفقة مع أحكام ومبادئ الشريعة الإسلامية. على أن تقوم الشركة بإعلام المستثمرين من حملة الصكوك والمساهمين بمقدار الزكاة الواجب عليهم إخراجها.

وصلى الله وسلم وبارك على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه
والله الموفق

الجمعة 29 شعبان 1443هـ
الموافق 1 نيسان (أبريل) 2022م

أ.د. يوسف الشبلي
الرئيس والعضو التنفيذي لهيئة الرقابة الشرعية

T +971 4 384 8777
nationalbonds.ae